
Zapisnik br. 1 
sa sastanka radi pregovora oko usuglašavanja teksta I. dodatka Kolektivnog ugovora održanog 
u prostorijama Hrvatskih autocesta d.o.o., Širolina 4, dana 19.11.2014. s početkom u 9,00 sati. 

Tema sastanka: Prava iz članka 73. Kolektivnog ugovora 

Prisutni: 

1. Ronald Radojević,  Ured Uprave 

2. Dijana Stopnišek,  Sektor za ekonomske i financijske poslove 

3. Branka Bobanović,  Sektor za pravne i opće poslove 

4. Ana Galić,  Sektor za pravne i opće poslove 

5. Krešimir Vuksan,  Sektor za pravne i opće poslove 

6. Mijat Stanić,  NCS 

7. Anđelko Kasunić,  NCS 

8. Davorka Puž-Novoselec,  Sektor za ekonomske i financijske poslove 

9. Davor Bunoza,  SO nabave 

10. Igor Pintar,  Sektor za pravne i opće poslove 

11. Dijana Šakić,  Sektor za projektiranje 
  
G. Radojević je prepustio riječ g. Kasuniću. 

G. Kasunić je započeo sastanak te je istaknuo da je obaveza iz KU da se pred kraj godine započnu 
pregovori između predstavnika Sindikata i Uprave. 

G. Radojević je predao predstavnicima Sindikata Odluku poslodavca o sastavu Pregovaračkog odbora 
poslodavca, a g. Kasunić je izjavio da će ovlaštenje za pregovaranje u ime sindikata dostaviti na 
sljedećem sastanku. 

G. Kasunić je predložio Upravi da se ugovoreni dodatak na koeficijent od 0,2 spoji s osnovnim 
koeficijentom, odnosno da mu se pridoda. Predložio je da se sva dosadašnja zamrznuta prava iz čl. 73. 
KU odmrznu te nastavi uplaćivati 300 kuna mjesečno u III. mirovinski stup jer su dodaci minimalni za 214 
zaposlenika i neće bitno opteretiti proračun, s obzirom na to da se radi o neoporezivim iznosima. Smatra 
da su prestale okolnosti zbog kojih su materijalna prava radnika bila zamrznuta. 

Gđa. Bobanović je izjavila da osnovica za plaću nije zamrznuta jer je dogovoreno da će se korekcije 
osnovice provoditi sukladno povećanju potrošačkih cijena u Republici Hrvatskoj prema objavljenim 
podacima Državnog zavoda za statistiku, jedan puta godišnje u siječnju ukoliko odstupanja budu veća od 
2%, sve u skladu s člankom 2. I. Dodatka KU. 

G. Kasunić je istaknuo da su zahtjevi i prijedlog Sindikata definirani KU. 



G. Radojević je izjavio da će Uprava napraviti izračun koji će poslati predstavnicima Sindikata. 

ZAKLJUČAK 

Na sljedećim pregovorima nastavit će se sa usuglašavanjem oko predloženih izmjena čl.73. važećeg 
Kolektivnog ugovora. 
  
Sljedeći pregovori zakazuju se u srijedu 26.11.2014. u 11,00 sati. 

Sastanak je završen u 9,45 
  
Zapisnik vodila: 
Anita Ćiško 
  
  
Pregovarački odbor poslodavca 
Ronald Radojević – predsjednik 
  
  
Pregovarački odbor sindikata  
Mijat Stanić -predsjednik 
 

 

 

Zapisnik br. 2 
s II. kruga pregovora radi usuglašavanja teksta II. dodatka Kolektivnog ugovora sa sastanka 

održanog u prostorijama Hrvatskih autocesta d.o.o., Širolina 4, dana 4.12.2014. s početkom u 
9,00 sati. 

 

Tema sastanka: Pregovori radi prava iz članka 73. 

Prisutni: 

1. Davor Mihovilić,  Predsjednik Uprave 

2. Ronald Radojević,  Ured Uprave 

3. Miodrag Furdin,  Sektor za projektiranje 

4. Josip Draženović, Sektor za građenje 

5. Dijana Stopnišek, Sektor za ekonomske i financijske poslove 

6. Branka Bobanović,  Sektor za pravne i opće poslove 

7. Ana Galić,  Sektor za pravne i opće poslove 



8. Krešimir Vuksan,  Sektor za pravne i opće poslove 

9. Anđelko Kasunić,  NCS 

10. Davorka Puž,  Sektor za ekonomske i financijske poslove 

11. Davor Bunoza,  SO nabave 

12. Dijana Šakić,  Sektor za projektiranje 

13. Tihomir Dugi,  SO za informatika 

14. Lidija Regan,  SO za nabavu 
  
Sastanak je započeo g.Radojević istaknuvši da je Uprava napravila financijski izračun postavljenih 
zahtjeva Sindikata te je predao riječ gđi Stopnišek da ga obrazloži. 

Gđa Stopnišek je izjavila da je Sektor za financijske i ekonomske poslove napravio izračun ukoliko bi se 
odmrznuo regres i božićnica, a s obzirom da Uskrsnica nije bila zamrznuta jer se u 2014. isplatilo 
radnicima 400 kn (bon u naravi) i kada se uzme u obzir godišnji iznos koliko je plaćeno tijekom 2014. 
godine, razlika iznosi 667.600,00 kn. U ovakvoj projekciji izračuna povećan je i iznos premije II. stupa MO 
za 100 kn po svakom radniku. 

g. Radojević je potom izjavio da je s obzirom na navedeno stav Poslodavca da i nadalje ostanu sva 
materijalna prava u opsegu u kojem su utvrđena i plaćena u 2014. godini. 

g.Kasunić je izjavio da se ne slaže s takvim stavom, ali prvenstveno predlaže da se riješe zahtjevi koji za 
poslodavca ne znače nikakav dodatni financijski teret, a odnosi se na spajanje dodatka od 0.20 s 
osnovnim koeficijentom. 

g. Bobanović je izjavila da bi se u tom slučaju brisao stavak 2. u čl. 64. i svi ostali koeficijenti bi se trebali 
povećati za 0,20. 

U odnosu na povećanje uplata u III. mirovinski stup g.Kasunić izjavljuje da je projekcija napravljena 
ukupno, a pojedinačni iznos uplata je 200 kn do 31.12.2014., a kad bi se povećao iznos na 300 kn po 
radniku, to bi bilo povećanje u granicama neoporezivog iznosa. Stoga predlaže da se zamrznuto pravo za 
III. mirovinski stup poveća za 100 kn i vrati na staro kako je i definirano u Kolektivnom ugovoru. 

Nadalje, g. Kasunić predlaže i da se u čl. 56. st. 3. Kolektivnog ugovora kod korištenja plaćenog dopusta u 
roku od 15 dana, a vezano za dobrovoljno darivanje krvi doda da se radi o roku od 15 radnih dana. 

g.Radojević smatra da predstavnici Sindikata traže povećanje bez ustupaka sa svoje strane, jer s obzirom 
da većina državnih tvrtki nema uskrsnice i božićnice i tešku financijsku situaciju u zemlji, u ovom 
trenutku ne bi trebalo biti dodatnih davanja za HAC. 

g.Bobanović isto smatra da je činjenica da se stanje u državi nije poboljšalo u odnosu na vrijeme 
sklapanja Dodatka Kolektivnog ugovora pa stoga i ne vidi da postoji razlog za povećanjem. 

g.Radojević je istaknuo da su radnici u Hrvatskim autocestama dobro zaštićeni Kolektivnim ugovorom i 
da situacija nije takva da bi se pregovaralo samo u jednom smjeru. 

g.Kasunić smatra da stavka za III. mirovinski stup, kao i odmrzavanje ostalih materijalnih prava nije 
preveliko opterećenje za Hrvatske autoceste budući da je Sindikat pristao potpisati dodatak KU zbog 
mogućnosti monetizacije koji vrijedi do kraja ove godine, g. Kasunić smatra da je potpisan dodatak bio 
ustupak Sindikata. 



g. Radojević ističe da se Sindikat nije odrekao prava već da su prava zamrznuta. 

g.Kasunić je istaknuo da je cijeli dodatak bio ustupak Sindikata prema Upravi i predlaže da se oko 
financijskog dijela ostavi prostor za dogovor, a da se za sljedeći put definiraju pregovori oko 
nematerijalnih stavki. 

g.Radojević smatra da je bit pregovora da ustupci budu s obje strane pregovaračkog tima. 

g.Mihovilić smatra da nije pregovaranje dobro ukoliko se polazi s idejom da Uprava "mora dati", a 
Sindikat "mora uzeti", zato predlaže da se realno sagleda situacija. Smatra da nije vrijeme da se kalkulira 
s iznosima i je li nešto puno ili malo jer situacija nije jednostavna. 

Nadalje upozorava da pregovori ne bi trebali izgledati kao cjenkanje, već da bi se trebalo pregovarati na 
način da svima bude bolje na što jednostavniji način. 

g. Mihovilić traži od g.Kasunića objašnjenje traženog povećanja za uplate u III. mirovinski stup od 50%. 

g. Kasunić izjavljuje da je dodatak KU potpisan tada zbog moguće monetizacije i situacije u tom trenutku 
s time da čim se koncesija najavi započnu novi pregovori i da se krene s isplatom prava koja su bila 
zamrznuta. Smatra da tvrdnja g. Mihovilića nije točna, budući da se to ne odnosi na povećanje, nego 
smanjenje odricanja jer Sindikat samo želi vratiti ono čega se odrekao, a Kolektivni ugovor je temelj, a ne 
dodatak. 

g. Mihovilić smatra da se situacija u Hrvatskim autocestama nije promijenila na bolje da bi se radili toliki 
materijalni ustupci. 

g. Kasunić ističe da smatra upravno suprotno, tj. da se situacija promijenila jer se više ne govori o 
monetizaciji i koncesiji, a tada je Sindikat pristao potpisati dodatak upravo radi toga. 

g. Mihovilić smatra da su argumenti Sindikata neutemeljeni jer da bi Uprava Hrvatskih autocesta 
povećala davanja, potrebno je da se prije toga stvore financijski uvjeti, a ti se uvjeti nisu poboljšali. 
Upozorava kako se Hrvatske autoceste moraju okrenuti drugačijem modelu financiranja u odnosu na 
dosadašnju praksu, a to će biti teško s obzirom na buduće financijske obveze. 

g.Kasunić izjavljuje da je III. mirovinski stup bio definiran Kolektivnom ugovorom na 300 kn i da se 
smanjio potpisivanjem dodatka. Nadalje ističe da je Sindikat svjestan teške financijske situacije, stoga će 
dodatno razmotriti svoje financijske zahtjeve, ali predlaže da se do sljedećeg puta donese odluka barem 
u dijelu podnesenih zahtjeva koji ne utječu na trošak poslodavca. 

g.Kasunić je predložio da se za sljedeći put definiraju stavke pregovora između Predstavnika poslodavca i 
Sindikata. 

  
ZAKLJUČAK: 
U sljedećem krugu pregovora nastavit će se s usuglašavanjem oko predloženih izmjena važećeg 
Kolektivnog ugovora. 
  
Sljedeći pregovori zakazuju se u srijedu 10.12.2014. u 9,00 sati. 

Sastanak je završen u 9,40 
  
Zapisnik vodila: 
Anita Ćiško 



  
  
Pregovarački odbor poslodavca 
Ronald Radojević – predsjednik 
  
  
Pregovarački odbor sindikata 
Mijat Stanić -predsjednik 
 

 

Zapisnik br. 3 
s III. kruga pregovora radi usuglašavanja teksta II. dodatka Kolektivnog ugovora 

sa sastanka održanog u prostorijama Hrvatskih autocesta d.o.o., Širolina 4, dana 22.12.2014. s 

početkom u 13,00 sati. 

 

Tema sastanka: Pregovori radi prava iz članka 73. Kolektivnog ugovora 

Prisutni: 

1. Davor Mihovilić,  Predsjednik Uprave 

2. Ronald Radojević,  Ured Uprave 

3. Josip Draženović,  Sektor za građenje 

4. Dijana Stopnišek,  Sektor za projektiranje 

5. Ana Galić,  Sektor za pravne i opće poslove 

6. Anđelko Kasunić,  NCS 

7. Davorka Puž-Novoselec,  Sektor za ekonomske i financijske poslove 

8. Igor Pintar,  Sektor za pravne i opće poslove 

9. Tihomir Dugi,  SO za informatiku 

10. Lidija Regan,  SO za nabavu 
  
g. Kasunić je dao ispravku prijašnjeg navoda da radnici Hrvatskih cesta nemaju dodatak na plaću. Naime, 
i u Hrvatskim cestama postoji dodatak od 0,2 i u tijeku su pregovori za njegovo pripajanje osnovnom 
koeficijentu. 

Prije početka sastanka gđa Stopnišek je postavila upit g. Kasuniću gdje je moguće pronaći KU Hrvatskih 
cesta jer nije objavljen na internetskim stranicama, a niti u Narodnim novinama, za razliku od Hrvatskih 
autocesta koje su ugovor objavile, stoga je zamolila da se upozori one u čijoj je to nadležnosti. 

Sastanak je započeo g. Radojević i pitao je predstavnike Sindikata ostaju li i dalje pri stavu da su im 
minimalni uvjeti pregovaranja 300 kn uplate u III. mirovinski stup i spajanje dodatka 0,2 na koeficijent 
plaće. 



g. Kasunić izjavljuje da je u Hrvatskim cestama donesena Odluka Uprave da će uplaćivati u III. mirovinski 
stup. Smatra da zahtijevani iznos za Hrvatske autoceste ne donosi poremećaje i opterećenje u plaćanju, 
a u odnosu na dodatak na koeficijent smatra da radnicima daje dugoročnu stabilnost. Nadalje, kako i 
Autocesta Rijeka Zagreb uplaćuje u III. mirovinski stup, smatra da nema smisla da Hrvatske autoceste 
budu izoliran slučaj budući da takve uplate ne bi izazvale nikakve poremećaje u poslovanju Hrvatskih 
autocesta. 

g. Radojević je izjavio da je usporedbom KU došao do zaključka da Hrvatske ceste imaju neke druge 
pogodnosti za radnike. 

g. Kasunić je izjavio da je točno da u Hrvatskim cestama radnici imaju veća prava od radnika Hrvatskih 
autocesta. 

g. Radojević je naglasio da nije pravilan pristup uspoređivati cestarske branše jer su različite financijske 
situacije među upraviteljima. 

g. Kasunić je izjavio da Hrvatske ceste imaju 700.000.000,00 kn deficit za 2015.g. i da su s financijskog 
aspekta Hrvatske autoceste u boljoj situaciji. 

g. Radojević je naglasio da se na prijašnjim pregovorima govorilo da Hrvatske ceste imaju višak 
sredstava, a sada proizlazi da imaju deficit. 

g. Draženović je pojasnio da Hrvatske ceste nemaju dovoljno sredstava za pokriće investicija pa se njima 
za svaku godinu ono što se ne realizira vraća u proračun i da je to razlog zašto imaju deficit, a s obzirom 
na to da su na državnom proračunu kao i Hrvatske željeznice, imaju veće rashode od prihoda. 

g. Kasunić je izjavio da su Hrvatske autoceste u drugačijoj financijskoj situaciji, a po broju zaposlenih u 
boljoj u odnosu na Hrvatske ceste jer imaju duplo manje zaposlenika. 

g. Radojević je iznio predstavnicima Sindikata prijedlog Poslodavca da se prihvati dodatak KU kakav je 
bio i do sada u pogledu materijalnih prava radnika, s time da bi isti potpisali na razdoblje od dvije godine. 
U protivnom za Poslodavca je i povoljnije da se nastavi primjenjivati KU, s obzirom na materijalna prava 
predviđena čl. 73. KU. 

g. Kasunić ne pristaje na takav zahtjev i ističe da ako Uprava smatra da im je povoljnije, primjenjivat će 
se prava iz KU. 

gđa Stopnišek smatra da nije jeftinije primjenjivati prava iz KU jer su time sva prava odmrznuta stoga se 
tada moraju isplaćivati sva prava od božićnice, uplate u III. mirovinski stup 300 kn itd. 

g. Kasunić se složio s mišljenjem gđe Stopnišek da za Poslodavca nije financijski isplativije primjenjivati 
prava iz KU te dodao da su Hrvatske autoceste izjavile da su isplatile uskrsnicu koja nije isplaćena, već je 
isplaćen samo dar u naravi. 

gđa Stopnišek je provjerila informaciju o neisplati uskrsnice te utvrdila da u 2014. godini nije isplaćena. 

gđa. Galić je izjavila da iz čl. 73. KU proizlazi obveza plaćanja za III. mirovinski stup samo za 2014. godinu, 
dok je I. Dodatkom ugovoru dogovoreno da će se o budućim uplatama u III. mirovinski stup voditi 
pregovori. 

g. Kasunić je naglasio da je taj dio čl. 73. KU izmijenjen kod potpisa KU jer tekst KU koji on posjeduje u čl. 
73. ima 11 stavaka, i upravo stavak 10. i 11. uređuje pitanje isplata za III. mirovinski stup. 

g. Radojević je izjavio da članak 73. KU ima 10 stavaka. 



g. Kasunić je izjavio da su Hrvatske autoceste isplatile samo dar u naravi, a imale su obvezu po KU 
isplatiti uskrsnicu jer je dodatak sklopljen u travnju, a obveza isplate uskrsnice je trebala biti s plaćom u 
travnju za ožujak. 

gđa. Galić je izjavila da je dodatak ranijem KU sklopljen tijekom pregovora, a prije travnja ove godine, 
upravo zbog reguliranja obveze na isplatu uskrsnice u 2014. godini. 

g. Radojević je izjavio da je tijekom pregovora u ožujku ove godine sklopljen dodatak koji definira da se 
uskrsnica za 2014. godinu ne isplaćuje, tj. da se isplaćuje samo dar u vidu ENC bona. 

gđa. Stopnišek je izjavila da se prema Pravilniku o porezu na dohodak to zove prigodna nagrada u visini 
neoporezivog iznosa. 

g. Mihovilić smatra da nije korektno od predstavnika Sindikata da se Upravi objašnjava kako su Hrvatske 
autoceste u boljoj situaciji od Hrvatskih cesta jer u ovom trenutku Hrvatske autoceste ne znaju kako će 
se u budućnosti financirati, pa stoga smatra da je besmisleno pregovarati na način da Hrvatske 
autoceste nešto ne žele dati, nego da se treba sagledati realna situacija i s tog aspekta prilagoditi 
pregovore. 

g. Kasunić je izjavio da su se radnici dosad odrekli nekih prava koja imaju po KU, a sada se pregovara o 
smanjenju odricanja u sljedećoj godini, a kako se situacija mijenja, mijenja se i za zaposlene radnike u 
Hrvatskim autocestama budući da nema strategije daljnjeg poslovanja i financiranja. 

g. Mihovilić je izjavio da Uprava ima poslovnu strategiju, Hrvatske autoceste prate ugovor s HAC-ONC-
om, nadalje postoje definirani poslovi građenja i projektiranja u iznosima koji su planirani i stoga ne vidi 
da se nešto suštinski promijenilo u poslovanju u odnosu na proteklu godinu. 

g. Radojević je iz Ureda uprave pribavio te dostavio svima na uvid tekst KU sklopljenog 29.4.2014. godine 
koji je parafiran od strane potpisnika na svakom listu te je utvrđeno kako čl. 73. potpisanog KU ima 10 
stavaka. Također je na uvid dostavljen III. Dodatak KU sklopljen 27.3.2014. godine kojim se regulira 
isplata uskrsnice za 2014. godinu. 

g. Kasunić smatra potrebnim provjeriti sve zapisnike s pregovora vođenih u ožujku i travnju ove godine 
kako bi se utvrdilo što je dogovoreno o sadržaju čl. 73. KU. Iako je uistinu potpisan primjerak KU bez 
stavka 11. u čl. 73., upozorava da to nije bilo dogovoreno. 

g. Radojević je izjavio da Ured uprave ima sve zapisnike i da ukoliko je i došlo do nekakvog propusta, nije 
bilo namjerno. 

g. Kasunić je izjavio da posjeduje službenu verziju teksta KU koji je dostavljen Upravi i koji je usuglašen. U 
skladu s tom verzijom Sindikati su pregovarali s Upravom, a misli da je na tom sastanku pregovora bio 
nazočan i član Uprave g. Sente. 

gđa. Galić je upitala g. Kasunića kako glasi stavak 11. čl. 73. teksta KU kojim on raspolaže. 

g. Kasunić je pročitao stavak 10. u kojem piše da će Poslodavac svakom radniku platiti u III. mirovinski 
stup 300 kn mjesečno, odnosno 3.600 kn godišnje za razdoblje trajanja ugovora, a stavak 11. glasi da su 
Sindikati suglasni da će Poslodavac svakom radniku uplatiti u III. mirovinski stup 200 kn mjesečno 
odnosno 2.400 kn godišnje za razdoblje od 1.1.2014. do 31.12.2014. 

g. Kasunić izjavljuje da nije logično da su Poslodavci i Uprava sklopili KU i dodatak KU za istu stvar te je 
naveo da će provjeriti kompletnu korespondenciju. 



gđa Galić je izjavila kako iz teksta KU i I. Dodatka proizlazi da je volja stranaka bila da se isplata za III. 
mirovinski stup ugovori za 2014. godinu, dok se za buduće uplate trebalo pregovarati, uzimajući u obzir 
ostala materijalna prava radnika. 

g. Radojević je izjavio da će također sve provjeriti i pogledati je li došlo do nekakve greške, ali iz danas 
dostupnog materijala proizlazi da je dogovoreno upravo ovako kako je sklopljen KU. 

g. Pintar predlaže da se dodatak 0,20 ugradi u plaću jer se pri odricanju uvijek prvo režu dodaci pa 
smatra da bi to radnicima dugoročno dalo stabilnost. 

gđa. Stopnišek je izjavila da je prijedlog Uprave da se smanje koeficijenti plaće za radna mjesta direktora 
Sektora, predstojnika Ureda uprave, koordinatora za infrastrukturne projekte i glavnog inženjera 
projekta. 

g. Draženović smatra da bi trebalo napraviti analitiku kolika je razlika koeficijenata u odnosu na 2011. 
godinu. 

g. Radojević smatra da je potrebno utvrditi gdje je i je li došlo do nesporazuma oko teksta čl. 73. KU te 
predlaže usuglašavanje oko sljedećeg termina za pristupanje pregovorima. 
  
ZAKLJUČAK: 

U sljedećem krugu pregovora nastavit će se s usuglašavanjem oko predloženih izmjena važećeg 
Kolektivnog ugovora. 
  
Sljedeći pregovori zakazuju se za petak 9.1.2015. u 11,00 sati 

Sastanak je završen u 14,00 sati. 
  
Zapisnik vodila: 
Anita Ćiško 
  
  
Pregovarački odbor poslodavca 
Ronald Radojević – predsjednik 
  
  
Pregovarački odbor sindikata 
Mijat Stanić -predsjednik 
 


